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Kweek designerkatten en andere hybride kruisingen  -  Controle

Een opmerkelijke trend in de huisdiersector betreft zogenaamde designerdieren. Hierbij 
worden rassen zodanig gekweekt dat zij fysieke eigenschappen vertonen die spectaculair 
of vertederend ogen, maar vaak tot ernstige ongemakken leiden bij de dieren in kwestie. 
Dat geldt onder meer voor de Schotse vouwoorkat, de Munchkin of de Bambino Sphinx.

In april liet de minister via een besluit een zin toevoegen die stelt dat het kweken van 
dieren hun gezondheid niet in het gedrang mag brengen. Dit mocht gezien worden als een 
duidelijke beslissing om bij duidelijke casussen te kunnen optreden.

In Nederland werd in 2014 reeds zulke passus toegevoegd aan de wetgeving. Die bleef 
dode letter omdat het wetenschappelijk moeilijk te onderbouwen zou zijn welke nadelen 
elke specifieke soort designerkat ondervindt. Daar werd een mouw aan gepast via 
onderzoek door de Utrechtse universiteit die in een rapport de kweek van de Bambino 
Sphynx expliciet afraadde. In augustus 2019 leidde dat alvast tot een eerste ingrijpen van 
de bevoegde Nederlandse overheidsdienst, die de sluiting van een fokkerij gelastte. Het 
Brusselse Hoofdstedelijke Gewest legde in april 2019 dan weer een negatieve lijst aan van 
verboden designerrassen.

1. Hoe voorziet de minister in de toepassing van de passus dat kweken van dieren hun 
gezondheid niet mag in gevaar brengen?

2. In hoeverre beschikt hij over voldoende wetenschappelijke basis om ter zake een 
handhavend beleid te voeren?

3. Beschikt het departement over voldoende criteria om de kweek van bepaalde 
designersoorten te beoordelen?

4. Werden er ter zake reeds actieve handhavingsbeslissingen genomen? Zo ja, graag een 
overzicht.
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1. Onze regelgeving spreekt voor zich. “Bij de selectie van kweekdieren moet rekening 
worden gehouden met de fysiologische en mentale gezondheid van de dieren zodat 
het welzijn van de ouderdieren én die van de jongen niet in het gedrang komt door 
het kweken.”
Wie dus kweekt met ongezonde dieren of door het kweken de gezondheid en/of het 
welzijn van de jongen in gevaar brengt, zal hiervoor worden gesanctioneerd. Dit geldt 
als algemeen principe wat verder kan aangevuld worden met specifieker maatregelen 
m.b.t. bepaalde rassen of fenotypes.

2-3.Mijn inspectiedienst bestaat grotendeels uit dierenartsen. Zij zijn bijzonder goed 
gekwalificeerd om de situatie in het veld te beoordelen.
Net zoals bij andere beslissingen laat ik mij voor een eventuele verdere uitwerking 
van dit algemeen principe adviseren door de Vlaamse Raad voor dierenwelzijn. Deze 
Raad is samengesteld uit experten in verschillende vakgebieden zoals genetici en 
dierenartsen. Tot dusver ontving ik van dit adviesorgaan nog geen advies om een 
verbod op het kweken van één of ander designerras in te voeren.

4. Het verbod op kruisen van rassen is verboden voor erkende kwekers sinds 1997. 


